
Protokół  XLIX  Sesji Rady Gminy Kościelisko odbytej w dniu 31 sierpnia 2023 roku w Urzędzie 

Gminy Kościelisko w godz. 9.00 – 11.00 

 

Przewodniczący Rady Gminy Kościelisko Artur Bukowski  otworzył obrady XLIX Sesji  i przywitał 

zebranych. 

Zweryfikowano kworum. Szczegóły zawarte zostały na poniższej liście obecności: 

Lp. Imię i nazwisko Obecny Historia weryfikacji kworum 

1 Artur Bukowski TAK • 31.08.2023 08:59 Obecny 

2 Janusz Czernik TAK • 31.08.2023 08:59 Obecny 

3 Władysław Długosz TAK • 31.08.2023 08:59 Obecny 

4 Mieczysław Dzierzęga TAK • 31.08.2023 08:59 Obecny 

5 Piotr Kopeć TAK • 31.08.2023 08:59 Obecny 

6 Maciej Krzeptowski NIE • 31.08.2023 08:59 Nieobecny 

7 Małgorzata Lasak TAK • 31.08.2023 08:59 Obecny 

8 Ryszard Mądry TAK • 31.08.2023 08:59 Obecny 

9 Paweł Michniak TAK • 31.08.2023 08:59 Obecny 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec TAK • 31.08.2023 08:59 Obecny 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec TAK • 31.08.2023 08:59 Obecny 

12 Krzysztof Pitoń NIE • 31.08.2023 08:59 Nieobecny 

13 Stanisław Staszel TAK • 31.08.2023 08:59 Obecny 

14 Adam Tracz TAK • 31.08.2023 08:59 Obecny 

15 Wojciech Urbaś TAK • 31.08.2023 08:59 Obecny 

 

Lista obecności radnych i gości stanowi załącznik do protokołu.  

Planowany porządek obrad , stanowiący załącznik do protokołu przedstawiał się następująco: 

 

1. Otwarcie Sesji, powitanie gości, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu XLVIII Sesji Rady Gminy Kościelisko  

3. Wręczenie stypendiów sportowych i nagród za wysokie wyniki sportowe  

4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej, od 22 czerwca 2023 r. 

5. Interpelacje i zapytania radnych 



6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Ośrodka Pomocy Społecznej  w Kościelisku 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej  na lata 2023-2027 w Gminie 

Kościelisko 

8. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego 

9. Podjęcie uchwały w sprawie  podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania  pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 

oraz określenia zasad zwrotu  wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku lub świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu”  na lata 2019-2023 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kościelisko 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki oraz ustalenia opłaty za świadczenia udzielane w publicznych 

przedszkolach oraz w oddziałach przedszkolnych publicznych szkół dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Kościelisko 

12. Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Kościelisko 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

znajdujących się na terenie Gminy Kościelisko 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kościelisko na rok 2023 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2023 -

2040 

16. Sprawy bieżące 

17. Wolne wnioski 

18. Zakończenie obrad 

Przebieg spotkania 

 

1. Otwarcie Sesji, powitanie gości, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad 

 

Uwag do proponowanego porządku obrad nikt nie zgłosił.  

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za przyjęciem porządku obrad XLIX Sesji? 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 31.08.2023 09:03 



Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: sala obrad Urzędu Gminy 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 31.08.2023 09:04 

2 Janusz Czernik Za 31.08.2023 09:03 

3 Władysław Długosz Za 31.08.2023 09:03 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 31.08.2023 09:03 

5 Piotr Kopeć Za 31.08.2023 09:03 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 31.08.2023 09:03 

8 Ryszard Mądry Za 31.08.2023 09:03 

9 Paweł Michniak Za 31.08.2023 09:03 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:03 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:03 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 31.08.2023 09:03 

14 Adam Tracz Za 31.08.2023 09:03 

15 Wojciech Urbaś Za 31.08.2023 09:03 

W wyniku jawnego głosowania porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

 

2. Przyjęcie protokołu XLVIII Sesji Rady Gminy Kościelisko  

 

Radni Paweł Michniak i Piotr Kopeć potwierdzili, że protokół jest zgodny z przebiegiem obrad i 

wnieśli o przyjęcie go bez czytania.  

 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za przyjęciem protokołu XLVIII Sesji Rady 

Gminy Kościelisko? 



Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 31.08.2023 09:05 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: sala obrad Urzędu Gminy 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 31.08.2023 09:05 

2 Janusz Czernik Za 31.08.2023 09:05 

3 Władysław Długosz Za 31.08.2023 09:05 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 31.08.2023 09:05 

5 Piotr Kopeć Za 31.08.2023 09:05 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 31.08.2023 09:05 

8 Ryszard Mądry Za 31.08.2023 09:05 

9 Paweł Michniak Za 31.08.2023 09:05 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:05 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:05 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 31.08.2023 09:05 

14 Adam Tracz Za 31.08.2023 09:05 

15 Wojciech Urbaś Za 31.08.2023 09:05 

 

W wyniku jawnego głosowania Protokół XLVIII Sesji został przyjęty jednogłośnie.  
 
 
3. Wręczenie stypendiów sportowych i nagród za wysokie wyniki sportowe  
Agnieszka Gąsienica Malaczek: „Szanowni Państwo,  na podstawie art. 30 ust. 2 pkt. 2  Ustawy 
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2023 r. poz. 40 t.j.), § 2 ust. 1 i 2 oraz § 
4 ust. 1 i 2 Załącznika do Uchwały nr XXXVI/273/18 Rady Gminy Kościelisko z dnia 24 maja 2018 
r. w sprawie nagród za wysokie wyniki szkoleniowe i osiągnięcia w działalności sportowej oraz § 



2 ust. 1 i 2 oraz § 4 ust. 1 i 2 Załącznika do Uchwały nr XXX/224/17 Rady Gminy Kościelisko z 
dnia 10 sierpnia 2017 r. w sprawie ustanowienia stypendiów sportowych dla osób fizycznych za 
osiągnięte wyniki sportowe, zasad oraz trybu ich przyznawania i pozbawiania, zmienionej 
Uchwałą nr XXXVI/274/18 Rady Gminy Kościelisko z dnia 24 maja 2018 roku, doceniając ogrom 
pracy, zaangażowanie i samodyscyplinę, Wójt Gminy Kościelisko przyznał stypendia i nagrody 
dla najlepszych sportowców, reprezentujących naszą gminę na najważniejszych imprezach 
sportowych w kraju i poza jego granicami.  

 

Zaczniemy od wręczenia nagrody specjalnej dla wyjątkowego zawodnika – podwójnego Mistrza 
Świata w supergigancie i w kombinacji alpejskiej oraz podwójnego Wicemistrza Świata w 
slalomie i slalomie gigancie, wielokrotnego zwycięzcy Mistrzostw Polski i Pucharu Polski w 
Paranarciarstwie – Antoniego Wierciocha, zawodnika Fundacji Integracji przez Sport „Handicap 
Zakopane”. Oprócz medali z narciarskich Mistrzostw Świata VIRTUS 2023 z austriackiego Seefeld, 
Antoni Wiercioch przywiózł również 2 srebrne i 1 brązowy medal z lekkoatletycznych Mistrzostw 
Świata Sportowców z Zespołem Downa SU-DS 2022 rozgrywanych w czeskim Nymburku.  

Antoni Wiercioch otrzymał też nagrodę specjalną, ufundowaną przez Tatrzańską Izbę 
Gospodarczą, którą wręczą jej przedstawiciele – panowie: Czesław Ślimak – wiceprezes TIG oraz 
Karol Wagner – członek zarządu. Zapraszamy! 
Antoni obecny.  

 

Nagrody za wybitne wyniki sportowe w sezonie 2022/2023 otrzymują: 

 

Sebastian Bryja – zawodnik Uczniowskiego Klubu Sportowego „Regle”, który podczas zawodów 
z cyklu Slavic Cup w Zakopanem zajął 1 miejsce w biegu na 15 km stylem dowolnym. Ponadto 
uzyskał tytuł Mistrza Polski za zajęcie 1 miejsca  podczas Mistrzostw Polski Seniorów w biegach 
narciarskich na 20 km stylem dowolnym z masstartu w Jakuszycach.  
Sebastian jest nieobecny – przebywa na zgrupowaniu. 

 

Jan Guńka – reprezentant Biatlonowego Klubu Sportowego Wojsko Polskie – Kościelisko, jeden 
z najbardziej utalentowanych zawodników w kategorii młodzieżowca w Polsce, zdobywca 
srebrnego medalu w biegu sprinterskim na Mistrzostwach Świata Juniorów w Szczucińsku 
w Kazachstanie, członek Kadry Narodowej Seniorów, posiadający mistrzowską klasę sportową. 
Wysłałam mejla z zaproszeniem, nie odbiera telefonu. 

 

Paweł Bryja – kolejny zawodnik UKS „Regle”, który podczas 29. Ogólnopolskiej Olimpiady 
Młodzieży w Sportach Zimowych – Podkarpackie 2023 zdobył trzy złote medale w kategorii 
junior młodszy (w biegu na 7,5 km stylem klasycznym, w biegu na 10 km stylem dowolnym i w 
sztafecie sprinterskiej stylem dowolnym), 5 złotych medali podczas cyklu Pucharu Grupy Azoty 
(junior młodszy 7,5 km w stylu dowolnym i 7,5 km oraz 10 km stylem klasycznym), a podczas 
zawodów z cyklu Slavic Cup w biegach narciarskich na 15 km zajął wysokie 2 miejsce (stylem 
klasycznym) i 5 miejsce (stylem dowolnym). 
Paweł jest nieobecny z powodu wcześniejszych zobowiązań. 

 



Patrycja  Strama – to czołowa polska narciarka i lekkoatletka z kat. Sportowców z Zespołem 
Downa, zawodniczka Fundacji Integracji przez Sport „Handicap Zakopane”. Podczas Mistrzostw 
Świata VIRTUS 2023 zdobyła brązowy medal w slalomie i zajęła 4 m. w gigancie. Z kolei z 
Mistrzostw Świata Sportowców z Zespołem Downa SU-DS 2022 Patrycja przywiozła srebrny i 
brązowy medal z biegu na 400 i 100 metrów w sztafecie.  Patrycja zdobyła również dwa złote 
medale – w gigancie i slalomie podczas Ogólnopolskich Zawodów SPRAWNI RAZEM. 
Patrycja powinna być obecna w towarzystwie mamy – Lucyny Stramy. 

 

Klemens Zięba – to kolejny pracowity sportowiec, podopieczny Fundacji Integracji przez Sport 
„Handicap Zakopane”, który miniony sezon może zaliczyć do udanych. Podczas Mistrzostw 
Świata VIRTUS 2023 zajął 7 m. w kombinacji alpejskiej i 8 m. w supergigancie, a podczas 
Mistrzostw Świata Sportowców z Zespołem Downa SU-DS 2022 6 m. w biegu na 400 m i 10 m. 
w rzucie oszczepem. Klemens zdobył srebrny medal w gigancie podczas Ogólnopolskich 
Zawodów SPRAWNI RAZEM oraz brązowy medal podczas Pucharu Polski w Paranarciarstwie. 
Klemens obecny w towarzystwie mamy – Zofii Michniak.  

 

Przejdźmy do stypendiów. Przypominam, że zgodnie z regulaminem, kwota przyznanego 
stypendium jest wypłacana przez okres 10 miesięcy, od sierpnia 2023 r. do maja 2024 r. w 
równych, miesięcznych ratach. Miło jest mi poinformować, że Stypendia na rok szkolny 
2023/2024 otrzymują: 

 

Robert Bugara – zawodnik UKS „Regle”, który ma za sobą bardzo udany sezon. Zdobył m.in. tytuł 
Mistrza Polski w swojej kategorii wiekowej – młodzieżowców (w sprincie stylem klasycznym), a 
w Mistrzostwach Polski Seniorów zajął 3 m. indywidualnie (20 km stylem dowolnym z masstartu) 
i 1 m. w team sprincie. Najlepszym rezultatem w rywalizacji międzynarodowej było zajęcie 10 
m. na Uniwersjadzie w Lake Placid w USA. Robert osiągnął też dobre wyniki podczas zawodów 
Pucharu Grupy Azoty (2 m. w kategorii OPEN mężczyzn na 10 km stylem klasycznym) i Pucharu 
Kontynentalnego (1 m. na 30 km stylem klasycznym z masstartu w słowackim Szczyrbskim 
Plesie). 
Robert jest nieobecny – przebywa na zgrupowaniu. 

 

Klaudia Topór – zawodniczka Biatlonowego Klubu Sportowego Wojsko Polskie – Kościelisko to 
jedna z najbardziej uzdolnionych juniorek w Polsce, członkini Kadry Narodowej Młodzieżowej, 
posiadająca „I” pierwszą klasę sportową. W minionym sezonie, podczas Mistrzostw Polski 
Seniorów i Juniorów w biathlonie letnim zdobyła łącznie trzy medale: 2 złote i 1 brązowy. 
Nie obecna. 

 

Anna Nędza-Kubiniec – kolejna zawodniczka Biatlonowego Klubu Sportowego Wojsko Polskie – 
Kościelisko również należy do najbardziej uzdolnionych juniorek w Polsce. To członkini Kadry 
Narodowej Seniorek, posiadająca mistrzowską klasę sportową. W minionym sezonie sportowym 
zdobyła złoty i srebrny medal na Uniwersjadzie w Lake Placid w USA, a podczas Mistrzostw Polski 
Juniorów w biathlonie letnim i zimowym zdobyła łącznie pięć medali: 3 złote, 1 srebrny i 1 
brązowy. 
Ania obecna. 



Marcin Wróbel – skoczek narciarski, zawodnik klubu AZS Zakopane, jeden z najlepiej 
rokujących juniorów, członek Kadry Narodowej Juniorów. Wystąpił na Mistrzostwach Świata 
Juniorów w Narciarstwie Klasycznym 2023 (w Whistler w Kanadzie), na których zajął 9 m. 
indywidualnie, a także zdobył srebrny medal w drużynie męskiej. Podczas Mistrzostw Polski 
Juniorów w Zakopanem wywalczył złoto. Kilkakrotnie stawał na najwyższym podium podczas 
zawodów z cyklu Lotos Cup. 

 

Szymon Dubiel – członek Kadry Narodowej Juniorów w kombinacji norweskiej, zawodnik klubu 
sportowego AZS Zakopane. Na 29. Ogólnopolskiej Olimpiadzie Młodzieży w Sportach Zimowych 
– Podkarpackie 2023 zdobył srebrny i brązowy medal indywidualnie i brąz drużynowo. Podczas 
Mistrzostw Polski Seniorów w Zakopanem zajął dobre, piąte miejsce. 

 

Natalia Sidorowicz – to kolejna obiecująca biathlonistka z Kościeliska, zawodniczka KS AZS 
Katowice. W ubiegłym sezonie Natalia wywalczyła złoty medal w sprincie oraz zajęła 5 m. w 
biegu pościgowym podczas Mistrzostw Polski w biathlonie na nartorolkach w Kościelisku. 
Podczas Mistrzostw Polski w biathlonie letnim w Czarnym Borze w biegu indywidualnym zajęła 
dobre 6 m., a w sztafecie podczas Mistrzostw Świata w Oberhofie była 9. 
Nie obecny.  

 

Mikołaj Rydzewski – trenuje taekwondo olimpijskie w KS „Turbacz Mszana Dolna”. W ubiegłym 
sezonie zajął 1 m. w technicznym taekwondo podczas Mistrzostw Polski Seniorów w 
Białymstoku. Wielokrotnie stawał na najwyższym podium zawodów Pucharu Polski.  
Mikołaj jest nieobecny z powodu wyjazdu. List gratulacyjny odebrał we wtorek, 29 sierpnia. 

 

Maciej Celej – ostatnim z wyróżnionych zawodników UKS „Regle” jest Maciej Celej, który 
podczas zawodów FIS w Szczyrbskim Plesie na 15 km stylem klasycznym zajął wysoką, 6 lokatę. 
Na 29. Ogólnopolskiej Olimpiadzie Młodzieży w Sportach Zimowych – Podkarpackie 2023 w 
kategorii junior zajął 5 m. w biegu na 10 km stylem klasycznym, a podczas Mistrzostw Polski 
Seniorów w Jakuszycach w biegu na 20 km  z masstartu zajął 10 m. Maciej posiada 
mistrzowską klasę sportową. 
Nie obecny. 

 

Tymoteusz Amilkiewicz – kolejnym wyróżnionym skoczkiem narciarskim z klubu AZS Zakopane 
jest Tymoteusz Amilkiewicz. W ubiegłym sezonie stawał na podium w konkursie drużynowym 
Mistrzostw Polski Seniorów (2 i 3 lokata) oraz podczas 29. Ogólnopolskiej Olimpiady Młodzieży 
w Sportach Zimowych – Podkarpackie 2023 (3 miejsce). Tymoteusz uzyskał powołanie do 
Młodzieżowej Kadry Narodowej na sezon 2023/2024. 
Nie obecny. 

 

Zuzanna  Pabin – do najlepszych wyników juniorki młodszej w biegach narciarskich, zawodniczki 
KS „Chochołów” należy zaliczyć zajęcie 2 m. w biegu na 7,5 km stylem dowolnym podczas 29. 
Ogólnopolskiej Olimpiady Młodzieży w Sportach Zimowych – Podkarpackie 2023  oraz 1 m. w 
biegu na 5 km stylem dowolnym w zawodach z cyklu Puchar Grupy Azoty.  



Zuzanna zrezygnowała z pobierania stypendium w naszej gminie. Jako zawodniczka KS 
„Chochołów” będzie pobierać stypendium w Gminie Czarny Dunajec.  

Wszystkim serdecznie gratulujemy osiągnięcia wysokich wyników i życzymy dalszych 
sukcesów!” 

 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej, od 22 czerwca 2023 r. 

 

Roman Krupa: 22.06.2023 r. - Sesja Rady Gminy Kościelisko, 

23.06.2023 r. - udział w zakończeniu roku szkolnego, w zespole szkolno- przedszkolnym w 

Kościelisku. W jego trakcie wręczyłem świadectwa i nagrody najlepszym uczniom, życząc 

wszystkim dobrych i bezpiecznych wakacji. 

26.06.2023 r. - spotkanie na drodze, na Płazówkę. Spotkanie z właścicielami dotyczyło pozyskania 

zgody na zlokalizowanie zatoki drogowej na odcinku leśnym tej drogi. 

28.06.2023 r. - spotkanie dotyczące odwodnienia na Wojdyłówce, 

29.06. - 11.07.2023 r. - urlop 

12.07.2023 r. - spotkanie z panią prezes spółki Stanisławą Czubernat i rozmowa na temat 

inwestycji planowanych do realizacji na terenie naszej Gminy. 

14.07.2023 r. - udział w Radzie Budowy, dotyczącej realizacji inwestycji dot. OSP Dzianisz Dolny 

15.07.2023 r. - spotkanie w terenie z właścicielami działek na Malkówce w temacie powstania 

szlaku rowerowego. 

17.07.2023 r. - spotkanie z primatorem miasta Tvardioszyn, Ivanem Sasko w temacie naborów 

PL - SK. Rozmawialiśmy na temat kolejnych projektów jakie wspólnie chcemy realizować. 

Związane są one głownie z budowa ścieżek i szlaków rowerowych. 

17.07.2023 r. - spotkanie w spółce SEWIK dotyczące budowy rurociągu tłocznego na ul 

Rysulówka. Jest on niezbędny pod kątem obsługi budowanej sieci kanalizacyjnej na Staszelówce 

i Kierpcówce. 

18.07.2023 r. - spotkanie z Proboszczem Parafii Kościelisko ks. Krzysztofem Smoterem w temacie 

otrzymanego dofinansowanie na remont Kościoła w Kościelisku. 

18.07.2023 r. - tego dnia spotkanie z członkami wspólnoty mieszkaniowej w Witowie, związane 

z corocznym zatwierdzeniem sprawozdania. Poruszone zostały również bieżące sprawy 

dotyczące funkcjonowania wspólnoty. 

19.07.2023 r. - tego dnia w Makowie Podhalańskim odbyło się spotkanie samorządowców z 

Małopolski, z Premierem Mateuszem Morawieckim. Tego dnia Premier ogłosił kolejne nabory i 

rozstrzygnięcia w ramach rządowych programów inwestycyjnych . 



21.07. - 22.07.2023 r. - na terenie naszej Gminy odbywała się IV edycja tatrzańskiego festiwalu 

Biegowego. Z tego miejsca dziękuje za zaangażowanie szczególnie Marcinowi Rzeszótce, i 

wszystkim 

wolontariuszom i osobom zaangażowanym w przygotowanie tego wydarzenia, 

23.07.2023 r. - spotkanie w słowackim mieście Oravice z związku z odpustem na Św. Anny. 

Przesyłam Państwu radnym pozdrowienia od Primatora Miasta, Ivana Sasko. 

24.07.2023 r. - spotkanie z radnymi sołectwa Witów w temacie inwestycji i spraw ogólnych 

dotyczących sołectwa Witów, 

26.07.2023 r. - spotkanie z Panem Łukaszem Sarwalowskim, Prezesem Stowarzyszenia Manko, 

redaktorem naczelnym „Głosu seniora”. Dyskusja dotyczyła seniorów z terenu naszej gminy, 

mozlwiosci poskakania statusu „gmina przyjaźń seniorom”, i działań jakie w przyszłości chcemy 

podjąć dla tej grupy społecznej. 

27.07.2023 r. - comiesięczna odprawa, spotkanie z Dyrektorami naszych szkół, 

28.07.2023 r. - wideo spotkanie z Panem Jackiem Wolaninem, autorem projektu Miejscowego 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla sołectwa Koscielisko. Spotkanie dotyczyło 

uzgodnień zapisów planu, przed jego skierowaniem do uzgodnienia, 

30.07.2023 r. - tego dnia odbyła się XXII Witowiańska Watra. Miały miejsce liczne występy 

zespołów Mali Witowianie, zespół „Ringe” z Litwy, Harmider, konkursy, i wiele innych atrakcji. 

Impreza odbyła się w ramach Tatrzańskich Wici. Dziękuje wszystkim organizatorom: Związku 

Podhalan Oddział Witów, 

OSP Witów, Gminy Ośrodek Kultury regionalnej, Koło Gospodyń Wiejskich wsi Witów, 

31.07.2023 r. - spotkanie w terenie, na DW nr 958 w Witowie, z przedstawicielem wykonawcy 

firmy Strabag w temacie realizowanego zadania, 

31.07.2023 r. - spotkanie z nowym proboszczem Ks. Zbigniewem Ziębą – administratorem parafii 

pw. MB Częstochowskiej w Dzianiszu. 

31.07.2023 r. - kolejne wideo spotkanie z Panem Jackiem Wolaninem, autorem projektu 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego dla sołectwa Koscielisko, 

01.08.2023 r. - spotkanie w GOKR, poświęcone sprawom bieżącym związanym z 

funkcjonowaniem ośrodka, 

02.08.2023 r. - spotkanie w Krakowie z przedstawicielami Wojewody, 

03.08.2023 r. - spotkanie z sołtysami naszych sołectw. W trakcie rozmowy ustaliśmy terminy 

jesiennych zebrań wiejskich: 

/ 03.09.2023 r. - Witów / budynek Szkoły, godz. 12:15, 

/ 17.09.2023 r. - Dzianisz / budynek wielofunkcyjny, godz. 12:15, 

/ 24.09.2023 r. - Koscielisko / budynek szkoły, godz. 12:15. 



Z tego miejsca zapraszam Państwa radnych i mieszkańców do udziałuw zebraniach. 

03.08.2023 r. - spotkanie z Panią poseł Urszulą Nowogórską 

04.08.2023 r. - spotkanie z Dyrektorem Euroregionu Tatry Panem Michałem Stwarskim w 

temacie naboru PL - SK Interreg, 

04.08.2023 r. - spotkanie z wykonawcą budowy sieci kanalizacji w Witowie, Panem Krzysztofem 

Łukaszczykiem, w związku z koniecznością korekty przebiegu sieci, 

04.08.2023 r. - tego dnia w Kościelisku, z rąk wicewojewody Pana Mateusza Małodzińskiego 

otrzymaliśmy promesę w wysokości 3,5 mln zł na remont kościoła w Kościelisku, 

07.08.2023 r. - spotkanie z komendantem straży gminnej w Zakopanem, Panem Markiem 

Trzaskosiem w sprawie organizacji ruchu na drodze Zubka, 

08.08.2023 r. - wspólnie z Panią Skarbnik, Dorotą Kierpacz podpisaliśmy z Mateuszem 

Małodzińskim, wicewojewodą małopolskim na remont następujących dróg: 1) Droga Rąbanisko, 

2) Droga Pod Blachówką - etap I. 

Dofinansowanie otrzymane z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Była to edycja dodatkowa, 

dotycząca tzw. remontów nakładkowych. Pozyskaliśmy łączne wsparcie w wysokości 237 900,00 

zł. Gratulacje dla mojego zespołu. 

08.08.2023 r. - spotkanie z właścicielami polany Molkówka w temacie uzgodnienia przebiegu 

trasy szlaku rowerowego. Dalsza część dyskusji i rozmowy w tym temacie, 

10.08.2023 r. - podpisałem umowę kupna sprzedaży działki / powierzchnia (42 m2), stanowiącej 

część działki ulicy Karpielówka Boczna. Na jej nabycie wyrazili Państwo zgodę uchwała z dnia 

22.06.2023 r. 

10.08.2023 r. - spotkanie z księdzem proboszczem z Witowa w temacie planowanego naboru 

dotyczącego odnowienia obiektów sakralnych. 

10.08.2023 r. - spotkanie z Janem Pawlikowskim, z Polskiej Spółki Gazownictwa w temacie 

harmonogramu i dalszych robot gazowych na terenie naszej Gminy 

14.08.2023 r. - spotkanie z Panem Andrzejem Gut - Mostowym, Sekretarzem stanu, 

odpowiedzialnym w rządzie za turystykę w temacie spraw związanych z działaniem samorządów, 

występujących problemów, 

16.08.2023 r. - spotkanie z radnymi i radą Sołecką w Witowie 

18.08.2023 r. - spotkanie z Dyrektorem Szkoły w Witowie w sprawach bieżących, możliwościach 

przeprowadzenia remontów sal i pomieszczeń w budynku szkoły 

18.08.2023 r. - spotkanie dotyczące założeń projektowych dla zadania opracowanie projektu 

budowlanego dokumentacji wykonawczej dla przebudowy ul. Nędzy - Kubica w miejscowości 

Koscielisko, 

21.08.2023 r. - 25.08.2023 r. - urlop 



27.08.2023 r. - udział w uroczystościach jubileuszowych 100 lecia Parafii Św. Kazimierza 

Królewicza w Kościelisku, 

28.08.2023 r. - udział w Nadzwyczajnym Walnym Zebraniu Stowarzyszenia Podhalański obszar 

Funkcjonalny w sprawie projektu strategii terytorialnej ZIT Podhalańskiego Obszaru 

Funkcjonalnego na lata 2021-2027 

29.08.2023 r. - spotkanie podczas którego nastąpiło wręczenie awansów zawodowych dla 

nauczycieli. Stopień nauczyciela mianowanego 

otrzymały: Anna Ochman-Gromska, Barbara Łaś, Aleksandra Wójcik- 

Kamińska, Joanna Gąsienica, Elżbiecie Orawiec, Joanna Gospodarska, 

Kamila Mateja. Gratuluję. Z życzeniami dalszej owocnej pracy na rzecz całej naszej społeczności 

szkolnej. 

29.08.2023 r. - udział w posiedzeniu Komisji Ekonomiki 

30.08.2023 r. - spotkanie dotyczące opracowywanej koncepcji szlaków i ścieżek rowerowych z 

Panem Wojciechem Gojem, 

30.08.2023 r. - spotkanie z przedstawicielem firmy Stachoń w sprawie tempa, zakresu i 

harmonogramu wykonywanych prac na drogach przez tą firmę 

Dziękuję pracownikom, całemu mojemu zespołowi za działanie i zaangażowanie w okresie 

międzysesyjnym. 

Panowie Przewodniczący, Wysoko Rado, Szanowni Państwo, 

To wszystko co chciałem przekazać w ramach sprawozdania. Dziękuję za uwagę.” 

 

Pytań do sprawozdania nie było.  

 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za przyjęciem sprawozdania Wójta z 

działalności międzysesyjnej?  

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 31.08.2023 09:44 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: sala obrad Urzędu Gminy 

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 



Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 31.08.2023 09:44 

2 Janusz Czernik Za 31.08.2023 09:44 

3 Władysław Długosz Za 31.08.2023 09:44 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 31.08.2023 09:44 

5 Piotr Kopeć Za 31.08.2023 09:44 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 31.08.2023 09:44 

8 Ryszard Mądry Za 31.08.2023 09:44 

9 Paweł Michniak Za 31.08.2023 09:44 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:44 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:44 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 31.08.2023 09:45 

14 Adam Tracz Za 31.08.2023 09:44 

15 Wojciech Urbaś Za 31.08.2023 09:44 

 

Sprawozdanie zostało przyjęte jednogłośnie. 

 

 

5. Interpelacje i zapytania radnych 

Nie było.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Ośrodka Pomocy Społecznej  w Kościelisku 

 

Dyrektor OPS Ewa Piczura: „Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Panie Wójcie oraz wszyscy 

zebrani zwracam się z prośbą o podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Kościelisku, która związana jest ze zmianą ustawy o przeciwdziałaniu przemocy 

domowej, a tym samym ze zmianą nazewnictwa w § 12 statutu Ośrodek Pomocy Społecznej 

od września bieżącego roku będzie realizował zadanie wynikające z ustawy o systemie oświaty 

dotyczące udzielania pomocy materialnej o charakterze Socjalnym co zawarto, zawarte zostało 

w § 13. Na posiedzeniu Komisji do Spraw Obywatelskich uchwała została przedstawiona i 

pozytywnie zaopiniowana.” 

 



Przewodniczący Komisji do Spraw Obywatelskich Adam Tracz potwierdził, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu w dniu 25 sierpnia 2023 roku. 

 

Prowadzący zarządził głosownie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLIX/ 377/23 w 

sprawie zmiany statutu Ośrodka Pomocy Społecznej  w Kościelisku? 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 31.08.2023 09:46 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: sala obrad Urzędu Gminy 

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 31.08.2023 09:48 

2 Janusz Czernik Za 31.08.2023 09:47 

3 Władysław Długosz Za 31.08.2023 09:47 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 31.08.2023 09:47 

5 Piotr Kopeć Za 31.08.2023 09:47 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 31.08.2023 09:47 

8 Ryszard Mądry Za 31.08.2023 09:47 

9 Paweł Michniak Za 31.08.2023 09:47 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:46 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:47 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 31.08.2023 09:47 

14 Adam Tracz Za 31.08.2023 09:47 

15 Wojciech Urbaś Za 31.08.2023 09:47 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie uchwaliła: 



Uchwała nr XLIX/377/23 z dnia 31 sierpnia 2023 roku w sprawie zmiany statutu Ośrodka Pomocy 

Społecznej  w Kościelisku.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej  na lata 2023-2027 w Gminie 

Kościelisko 

 

Dyrektor OPS Ewa Piczura: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, zwracam się z 

prośbą o podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2023-2027 w 

Gminie Kościelisko. Podjęcie tej uchwały jest wymagane ze względu na zmianę ustawy o 

przeciwdziałaniu przemocy domowej, również na posiedzeniu Komisji do Spraw 

Obywatelskich, uchwała oraz program zostały przedstawione i pozytywnie zaopiniowane.” 

Przewodniczący Komisji do Spraw Obywatelskich Adam Tracz potwierdził, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu w dniu 25 sierpnia 2023 roku. 

 

Pytań nie było.   

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLIX/378/23  w 

sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony 

Osób Doznających Przemocy Domowej  na lata 2023-2027 w Gminie Kościelisko? 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 31.08.2023 09:49 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: sala obrad Urzędu Gminy 

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 31.08.2023 09:49 

2 Janusz Czernik Za 31.08.2023 09:49 

3 Władysław Długosz Za 31.08.2023 09:49 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 31.08.2023 09:49 

5 Piotr Kopeć Za 31.08.2023 09:49 



6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 31.08.2023 09:49 

8 Ryszard Mądry Za 31.08.2023 09:49 

9 Paweł Michniak Za 31.08.2023 09:49 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:49 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:49 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 31.08.2023 09:49 

14 Adam Tracz Za 31.08.2023 09:49 

15 Wojciech Urbaś Za 31.08.2023 09:49 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie uchwaliła: 

Uchwała nr XLIX/378/23 z dnia 31 sierpnia 2023 roku w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej oraz Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej  na 

lata 2023-2027 w Gminie Kościelisko   

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego 

 

Dyrektor OPS Ewa Piczura: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, zwracam się z 

prośbą o podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 

zespołu interdyscyplinarnego. Podjęcie uchwały jest niezbędne ze względu na zmianę ustawy o 

przeciwdziałaniu przemocy domowej. Projekt uchwały był przedstawiony i pozytywnie 

zaopiniowany na posiedzeniu Komisji do Spraw Obywatelskich. Dziękuję”. 

Przewodniczący Komisji do Spraw Obywatelskich Adam Tracz potwierdził, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu w dniu 25 sierpnia 2023 roku. 

 

Pytań nie było.   

 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLIX/379/23 w 

sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego? 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 31.08.2023 09:50 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: sala obrad Urzędu Gminy 

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 



Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 31.08.2023 09:51 

2 Janusz Czernik Za 31.08.2023 09:51 

3 Władysław Długosz Za 31.08.2023 09:50 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 31.08.2023 09:51 

5 Piotr Kopeć Za 31.08.2023 09:51 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 31.08.2023 09:51 

8 Ryszard Mądry Za 31.08.2023 09:51 

9 Paweł Michniak Za 31.08.2023 09:51 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:51 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:51 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 31.08.2023 09:51 

14 Adam Tracz Za 31.08.2023 09:51 

15 Wojciech Urbaś Za 31.08.2023 09:51 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie uchwaliła: 

Uchwała nr XLIX/379/23 z dnia 31 sierpnia 2023 roku w sprawie trybu i sposobu powoływania i 

odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie  podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania  pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 

oraz określenia zasad zwrotu  wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku lub 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu”  na lata 2019-2023 

 



Referuje: Dyrektor OPS Ewa Piczura: „Szanowna Rado, Panie Wójcie, zwracam się z prośbą o 

podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 

oraz określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku lub 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych 

wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023. Podjęcie 

uchwały jest niezbędne ze względu na podjętą uchwałę Rady Ministrów podnoszącą kryterium 

dochodowe, o którym mowa w artykule 8 ustęp 1 i ustęp 2 ustawy o pomocy społecznej do 

200% na posiedzeniu Komisji do Spraw Obywatelskich. Uchwała została przedstawiona i 

pozytywnie zaopiniowana. Dziękuję.” 

 

Przewodniczący Komisji do Spraw Obywatelskich Adam Tracz potwierdził, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu w dniu 25 sierpnia 2023 roku. 

 

Pytań nie było.   

 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLIX/380/23 w 

sprawie  podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania  pomocy w 

formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności oraz określenia zasad 

zwrotu  wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu”  na lata 2019-2023? 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 31.08.2023 09:52 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: sala obrad Urzędu Gminy 

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 31.08.2023 09:53 

2 Janusz Czernik Za 31.08.2023 09:52 

3 Władysław Długosz Za 31.08.2023 09:52 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 31.08.2023 09:52 



5 Piotr Kopeć Za 31.08.2023 09:52 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 31.08.2023 09:52 

8 Ryszard Mądry Za 31.08.2023 09:52 

9 Paweł Michniak Za 31.08.2023 09:52 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:52 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:53 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 31.08.2023 09:52 

14 Adam Tracz Za 31.08.2023 09:53 

15 Wojciech Urbaś Za 31.08.2023 09:52 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie uchwaliła: 

Uchwała nr XLIX/380/23 z dnia 31 sierpnia 2023 roku w sprawie  podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania  pomocy w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności oraz określenia zasad zwrotu  wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu”  na 

lata 2019-2023 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kościelisko 

 

Dyrektor OPS Ewa Piczura: „Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Panie Wójcie. Zwracam się 

z prośbą o podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kościelisko. 

Podjęcie uchwały jest niezbędne, ponieważ Ośrodek Pomocy Społecznej od września 

bieżącego roku będzie realizował zadanie wynikające z ustawy o systemie oświaty dotyczące 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym. Na posiedzeniu Komisji do Spraw 

Obywatelskich uchwała została przedstawiona i pozytywnie zaopiniowana. Dziękuję.” 

Przewodniczący Komisji do Spraw Obywatelskich Adam Tracz potwierdził, że projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu w dniu 25 sierpnia 2023 roku. 

 

Pytań nie było.   

 



Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLIX/ 381/23 w 

sprawie uchwalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Kościelisko? 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 31.08.2023 09:54 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: sala obrad Urzędu Gminy 

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 31.08.2023 09:55 

2 Janusz Czernik Za 31.08.2023 09:55 

3 Władysław Długosz Za 31.08.2023 09:55 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 31.08.2023 09:54 

5 Piotr Kopeć Za 31.08.2023 09:55 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 31.08.2023 09:55 

8 Ryszard Mądry Za 31.08.2023 09:55 

9 Paweł Michniak Za 31.08.2023 09:55 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:54 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:55 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 31.08.2023 09:55 

14 Adam Tracz Za 31.08.2023 09:54 

15 Wojciech Urbaś Za 31.08.2023 09:54 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie uchwaliła: 



Uchwała nr XLIX/381/23 z dnia 31 sierpnia 2023 roku w sprawie uchwalenia Regulaminu 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

Gminy Kościelisko? 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki oraz ustalenia opłaty za świadczenia udzielane w publicznych 

przedszkolach oraz w oddziałach przedszkolnych publicznych szkół dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Kościelisko 

 

Dyrektor CUW Agnieszka Pawlikowska: „Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, 

Szanowni Państwo, 1 marca ukazało się obwieszczenie Ministra Edukacji i Nauki z 23 lutego 

2023 roku w sprawie wysokości wskaźnika waloryzacji maksymalnej wysokości opłaty za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego, o której mowa w artykule 52 ustęp 1 ustawy z dnia 

27 października 2017 roku o finansowaniu zadań oświatowych oraz maksymalnej wysokości 

kwoty tej opłaty po waloryzacji. W zaistniałej sytuacji konieczna okazała się zmiana uchwały 

numer 39/295/18 Rady Gminy Kościelisko z dnia 12 września 2018 roku w sprawie ustalenia 

czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz ustalenia opłaty za świadczenia 

udzielane w publicznych przedszkolach oraz w oddziałach przedszkolnych, publicznych szkół, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Kościelisko, poprzez zmianę stawki opłaty, która 

wedle dotychczas obowiązujących przepisów wynosiła 1 zł 14. Natomiast po waloryzacji 1 zł 

30. Zwracam się z prośbą o podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz ustalenia opłaty za świadczenia 

udzielane w publicznych przedszkolach oraz oddziałach przedszkolnych publicznych szkół, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Kościelisko.” 

 

Przewodniczący Komisji Ekonomiki i Rozwoju Gospodarczego Gminy Piotr Kopeć potwierdził, 

że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 sierpnia pozytywnie zaopiniował projekt uchwały.  

 

Pytań nie było. 

 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLIX/ 382/23 w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i 

opieki oraz ustalenia opłaty za świadczenia udzielane w publicznych przedszkolach oraz w 

oddziałach przedszkolnych publicznych szkół dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Kościelisko? 

 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 31.08.2023 09:57 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: sala obrad Urzędu Gminy 



 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 31.08.2023 09:58 

2 Janusz Czernik Za 31.08.2023 09:57 

3 Władysław Długosz Za 31.08.2023 09:57 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 31.08.2023 09:57 

5 Piotr Kopeć Za 31.08.2023 09:58 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 31.08.2023 09:58 

8 Ryszard Mądry Za 31.08.2023 09:58 

9 Paweł Michniak Za 31.08.2023 09:58 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:58 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:58 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 31.08.2023 09:58 

14 Adam Tracz Za 31.08.2023 09:58 

15 Wojciech Urbaś Za 31.08.2023 09:58 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie uchwaliła: 

Uchwała nr XLIX/382/23 z dnia 31 sierpnia 2023 roku w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz ustalenia opłaty za 

świadczenia udzielane w publicznych przedszkolach oraz w oddziałach przedszkolnych 

publicznych szkół dla których organem prowadzącym jest Gmina Kościelisko? 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 



12. Obwieszczenie w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Kościelisko 

 

Referuje: Dyrektor CUW Agnieszka Pawlikowska: „Panowie Przewodniczący Wysoka Rado, 

Panie Wójcie, Szanowni Państwo, zwracam się z prośbą o podjęcie uchwały w sprawie 

obwieszczenia dotyczącego ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie ustalenia 

regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Kościelisko niniejszą uchwałą ogłasza się tekst jednolity uchwały 

numer IX/65/19 Rady Gminy Kościelisko z dnia 26 września 2019 roku w sprawie ustalenia 

regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Kościelisko.” 

 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLIX/383/23 w 

sprawie obwieszczenie dotyczącego ogłoszenia tekstu jednolitego regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Kościelisko? 

 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 31.08.2023 09:59 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: sala obrad Urzędu Gminy 

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 31.08.2023 10:00 

2 Janusz Czernik Za 31.08.2023 09:59 

3 Władysław Długosz Za 31.08.2023 10:00 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 31.08.2023 09:59 

5 Piotr Kopeć Za 31.08.2023 09:59 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 31.08.2023 09:59 

8 Ryszard Mądry Za 31.08.2023 09:59 



9 Paweł Michniak Za 31.08.2023 09:59 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:59 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 09:59 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 31.08.2023 10:00 

14 Adam Tracz Za 31.08.2023 09:59 

15 Wojciech Urbaś Za 31.08.2023 09:59 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie uchwaliła: 

Uchwała nr XLIX/383/23 z dnia 31 sierpnia 2023 roku w sprawie obwieszczenie dotyczącego 

ogłoszenia tekstu jednolitego regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Kościelisko. 

 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków 

znajdujących się na terenie Gminy Kościelisko 

Referuje: Skarbnik Gminy: „Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado Szanowni Państwo proszę o 

przyjęcie przedłożonego Szanownej Radzie projektu uchwały, która określa zasady udzielania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków oraz gminnej ewidencji zabytków znajdujących się na terenie 

gminy Kościelisko. 

Przedłożony projekt uwzględnia uwagi wskazane przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Proszę 

więc o przyjęcie projektu uchwały.” 

 

Przewodniczący Komisji Ekonomiki i Rozwoju Gospodarczego Gminy Piotr Kopeć potwierdził, 

że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 sierpnia pozytywnie zaopiniował projekt uchwały.  

 

Pytań nie było.  

 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLIX/ 384/23 w 

sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków znajdujących się na terenie 

Gminy Kościelisko? 

 



Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 31.08.2023 10:01 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: sala obrad Urzędu Gminy 

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 31.08.2023 10:02 

2 Janusz Czernik Za 31.08.2023 10:02 

3 Władysław Długosz Za 31.08.2023 10:01 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 31.08.2023 10:02 

5 Piotr Kopeć Za 31.08.2023 10:02 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 31.08.2023 10:02 

8 Ryszard Mądry Za 31.08.2023 10:02 

9 Paweł Michniak Za 31.08.2023 10:02 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 10:01 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 10:02 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 31.08.2023 10:02 

14 Adam Tracz Za 31.08.2023 10:02 

15 Wojciech Urbaś Za 31.08.2023 10:02 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie uchwaliła: 

Uchwała nr XLIX/384/23 z dnia 31 sierpnia 2023 roku w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków znajdujących się na terenie Gminy Kościelisko 

 



Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kościelisko na rok 2023 

Skarbnik Gminy Dorota Kierpacz: „Zwracam się z prośbą o przyjęcie przedłożonego projektu 

zmian w budżecie Gminy Kościelisko na rok 2023 . Proszę o zwiększenie zarówno po stronie 

dochodów jak i wydatków o kwotę 1.111.285,94 zł.  W zakresie dochodów zmiany obejmują: 

- zwiększenie w dziale 600 Transport i łączność o kwotę 637.900,00 zł z czego kwota 400.000,00 

zł dotyczy wpływów z opłat różnych natomiast 237.900,00 zł to otrzymana dotacja na remont 2 

dróg w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg tj. Drogi Pod Blachówką etap I w Kościelisku 

oraz Rąbanisko w Dzianiszu; 

- zwiększenie w dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa o kwotę 53.000,00 zł są to nasze dochody 

własne z wpływów z usług i różnych dochodów; 

- zwiększenie dochodów majątkowych w dziale 750 Administracja publiczna o kwotę 260.000,00 

zł pochodzi z rozliczenia programów finansowanych z udziałem środków europejskich i dotyczy 

refakturowania wydatków związanych z budową Urzędu Gminy Kościelisko; 

- w dziale 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem otrzymaliśmy 

kwotę 24.002,00 zł z przeznaczeniem na zwrot utraconych dochodów z tytułu zwolnienia z 

podatku od nieruchomości w parkach narodowych za rok 2022; 

- zwiększenie dochodów w dziale 758 na łączną kwotę 37.583,94 zł pochodzi ze zwrotu 

wydatków poniesionych w 2022 na podręczniki szkolne (742,50 zł) oraz zwrotu gminom części 

wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2022 roku 36.841,44 zł;    

- zwiększenie w dziale 926 Kultura fizyczna w dochodach bieżących 41.900,00 zł są to zwroty po 

rozliczeniach dotacji z ubiegłego roku. Natomiast w dochodach majątkowych otrzymaliśmy 

środki finansowe w wysokości 56.900,00 zł jako zwrot poniesionych kosztów na modernizację 

Orlika w Kościelisku ramach programu modernizacji kompleksów sportowych Orlik 2022. 

W zakresie wydatków zmiany obejmują: 

- w rozdziale 01095 Pozostała działalność kwota 115.000,00 zł zwiększa zadanie inwestycyjne 

pn. modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Dzianisz (droga do 

Wróbli)  po rozstrzygnięciach przetargowych; 

- podobnie w dziale 60016 Drogi publiczne gminne zwiększamy o kwotę 579.900,00 zł w celu 

możliwości realizacji takich inwestycji i remontów jak modernizacja drogi dojazdowej w 

Witowie, remont dróg Pod Blachówką etap I w Kościelisku oraz Rąbanisko w Dzianiszu; 

- w rozdziale 63003 zwiększamy wydatki bieżące o kwotę 10.000,00 zł; 

- w rozdziale 70005 gospodarka gruntami i nieruchomościami proszę o zwiększenie wydatków 

bieżących na kwotę 43.000,00 zł a kwotę 45.000,00 zł na wydatki inwestycyjne; 



- w rozdziale 70023 Urzędy gmin zwiększenie wydatków bieżących o kwotę 200.000,00 zł oraz 

1.000,00 zł na zadania inwestycyjne i rozliczenie końcowe projektu Cyfrowa Gmina; 

- zwiększenie o kwotę 56.643,44 zł na  obsługę długu w rozdziale 75702; 

- w rozdziale 80101 zwrot za podręczniki szkolne za rok 2022 w wysokości 742,50 zł; 

- w rozdziale 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód proszę o przyjęcie na zadanie 

inwestycyjne kwoty 60.000,00 zł  

Zmiany nie wpływają na wysokość uchwalonego deficytu. 

Zaproponowane zmiany były szeroko omawiane na Komisji Ekonomiki i Rozwoju Gospodarczego 

proszę więc Wysoką Radę o przyjęcie proponowanej uchwały w sprawie zmian”. 

 

Przewodniczący Komisji Ekonomiki i Rozwoju Gospodarczego Gminy Piotr Kopeć potwierdził, 

że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 sierpnia pozytywnie zaopiniował projekt uchwały.  

 

Pytań nie było.  

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLIX/385/23 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Kościelisko na rok 2023? 

 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 31.08.2023 10:08 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: sala obrad Urzędu Gminy 

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 31.08.2023 10:09 

2 Janusz Czernik Za 31.08.2023 10:08 

3 Władysław Długosz Za 31.08.2023 10:08 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 31.08.2023 10:08 

5 Piotr Kopeć Za 31.08.2023 10:08 

6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 



7 Małgorzata Lasak Za 31.08.2023 10:08 

8 Ryszard Mądry Za 31.08.2023 10:08 

9 Paweł Michniak Za 31.08.2023 10:08 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 10:08 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 10:08 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 31.08.2023 10:08 

14 Adam Tracz Za 31.08.2023 10:08 

15 Wojciech Urbaś Za 31.08.2023 10:08 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie uchwaliła: 

Uchwała nr XLIX/385/23 z dnia 31 sierpnia 2023 roku w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Kościelisko na rok 2023. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2023 -

2040 

 

Skarbnik Dorota Kierpacz: „Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado Szanowni Państwo , Zmiany 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej dotyczą zmian w załączniku Nr 1 do Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kościelisko na lata 2023-2040 poprzez: 

a) określenie aktualnych kwot dochodów i wydatków w roku bieżącym, 
 

2. Zmian w wykazie wieloletnich przedsięwzięć realizowanych przez Gminę Kościelisko w latach 
2023-2040 poprzez: 
 

a) zmianę limitu środków finansowych dla zadań: 
 
- „Rozwój cyfrowy JST oraz wzmocnienie cyfrowej odporności na zagrożenia - zakup sprzętu 

komputerowego, oprogramowania i licencji oraz audytu cyberbezpieczeństwa - rozwój e-usług, 

wzmocnienie cyberbezpieczeństwa”; 

- „Transport i zagospodarowanie odpadów komunalnych - zagospodarowanie odpadów 

komunalnych”; 

b) dopisanie do wykazu zadań wieloletnich następujących zadań i ustalenie limitu 
wydatków dla nich: 



- „Remont drogi gminnej K420079, Pod Blachówką, w km od 0+000,00 do km 0+090,00 w 

miejscowości Kościelisko, Gmina Kościelisko – poprawa bezpieczeństwa użytkowników dróg 

gminnych”; 

- „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami w miejscowości Dzianisz, Gmina Kościelisko 

- realizacja zadań własnych z zakresu odprowadzania ścieków komunalnych”. 

  
Nowy wykaz wieloletnich przedsięwzięć Gminy Kościelisko obejmujący limity wydatków na 

przedsięwzięcia oraz limity zobowiązań z nimi związanych na lata 2023-2040 otrzymuje 

brzmienie zgodne załącznikiem Nr 2 do niniejszej uchwały. Stąd proszę Wysoką Radę o 

przyjęcie projektu niniejszej uchwały”. 

 

Przewodniczący Komisji Ekonomiki i Rozwoju Gospodarczego Gminy Piotr Kopeć potwierdził, 

że Komisja na posiedzeniu w dniu 29 sierpnia pozytywnie zaopiniował projekt uchwały.  

 

Pytań nie było.  

 

Prowadzący zarządził głosowanie w sprawie: Kto jest za podjęciem uchwały nr XLIX/386/23 w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2023 -2040? 

 

Typ głosowania: Zwykłe Data głosowania: 31.08.2023 10:10 

Tryb głosowania: Zwykła większość Miejsce: sala obrad Urzędu Gminy 

 

Oddane głosy - podsumowanie zbiorcze 

Uprawnionych: 15 Za: 13 

Zagłosowało: 13 Przeciw: 0 

Nieobecni: 2 Wstrzymało się: 0 

 

Oddane głosy - podsumowanie szczegółowe 

Lp. Imię i nazwisko Głos Data i czas oddania głosu 

1 Artur Bukowski Za 31.08.2023 10:10 

2 Janusz Czernik Za 31.08.2023 10:10 

3 Władysław Długosz Za 31.08.2023 10:10 

4 Mieczysław Dzierzęga Za 31.08.2023 10:10 

5 Piotr Kopeć Za 31.08.2023 10:10 



6 Maciej Krzeptowski Nieobecny ------------ 

7 Małgorzata Lasak Za 31.08.2023 10:10 

8 Ryszard Mądry Za 31.08.2023 10:10 

9 Paweł Michniak Za 31.08.2023 10:10 

10 Mateusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 10:10 

11 Tadeusz Nędza-Kubiniec Za 31.08.2023 10:10 

12 Krzysztof Pitoń Nieobecny ------------ 

13 Stanisław Staszel Za 31.08.2023 10:10 

14 Adam Tracz Za 31.08.2023 10:10 

15 Wojciech Urbaś Za 31.08.2023 10:10 

W wyniku jawnego głosowania Rada Gminy Kościelisko jednogłośnie uchwaliła: 

Uchwała nr XLIX/386/23 z dnia 31 sierpnia 2023 roku w zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy na lata 2023-2040. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

16. Sprawy bieżące 

17. Wolne wnioski 

Radny Paweł Michniak: „Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni Radni, oczywiście 

popieram tutaj propozycję tutaj Radnych, Wójta o podniesieniu tutaj stawki dla nagrody, dla 

naszych tutaj sportowców, musimy to z waloryzować, bo no te kwoty są niewielkie przy tej 

dzisiejszej inflacji także ja najbardziej musimy się tym zająć i mam takie jeszcze jedno pytanie 

do Pana Wójta, bo przychodzą listy tutaj do mieszkańców Dzianisza na temat spisywania się 

tutaj z szamb, przydomowych oczyszczalni ścieków, nie tam takie dosyć groźno brzmiące i nie 

wiem co to ma, ma być na cel, że to jest właśnie to, co już tyle razy wnioskowaliśmy, żeby 

wprowadzić dopłaty dla mieszkańców Dzianisz, a tutaj do wywozu tych szamb czy, prosiłbym to 

o wyjaśnienia. Dziękuję”. 

Wójt Gminy: „ Panowie Przewodniczący Wysoka Rado, Szanowni Państwo, co do tego 

obowiązku, o którym mówił Pan Radny, myślę, że nie jest to żadne pismo grożące, jest to pismo 

urzędowe, które wysyłamy do wszystkich mieszkańców, którzy nie mają możliwości korzystania 

z sieci kanalizacji, a więc wywożą tego rodzaju odpady ze zbiorników szczelnych. Zmieniła się, 

zmieniły się zapisy ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach i na podstawie artykułu 

chyba 6 a jesteśmy zobligowani, jeżeli dobrze pamiętam, jesteśmy zobligowani do tego, żeby 

stworzyć ewidencję takich, takich gospodarstw no i też z jednej strony sprawdzać tutaj 

przedsiębiorców, czy rzeczywiście tutaj zgodnie z z rejestrem i te szamba są opróżniane z drugiej 

strony też prosimy mieszkańców o to, żeby dostarczyli stosowne dokumenty, dostarczyli 

stosowne umowy potwierdzające to, że to szambo jest regularnie opróżniane. Ma to na celu 



oczywiście, jeżeli chcemy dotrzeć do, do źródła, pewnie szeroko pojętą ochronę środowiska z 

drugiej strony też tutaj ucywilizowanie tej kwestii, bo nie wszędzie to wyglądało tak jak powinno. 

Tym niemniej my jesteśmy do dyspozycji mieszkańców i tutaj w tym piśmie jest zawarta prośba, 

żeby w ciągu 10 dni złożyć stosowne wyjaśnienia, dokumenty. Jeżeli mieszkańcy tutaj nie mają 

odpowiedniej wiedzy, Pani Paulina Stopka tutaj pomaga w wypełnieniu odpowiednich 

deklaracji. W tej chwili ja będę mówił o tym szerzej na zebraniach wiejskich w najbliższych 

naszych miejscowościach. W tej chwili rozpoczęliśmy procedurę wysyłania tych pism do 

mieszkańców Dzianisza, idziemy po kolei zgodnie z numerami adresowymi, po zakończeniu 

całego procesu dla Sołectwa Dzianisz,  przejdziemy dla Sołectwa Witów, czyli dla tych 

przysiółków, które kanalizacji nie posiadają, ale ten obowiązek wynika tylko i wyłącznie z 

modyfikacji ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach i myślę, że, że docelowo jednak 

on spowoduje, że, że tutaj też będziemy mieli te informacje, które dzisiaj nam często brakuje, 

tak, żeby podjąć chociażby kiedyś może w przyszłości decyzje o, o różnego rodzaju wsparciu, bo 

te informacje, które mnie dzisiaj dysponuje gmina nie są w pełni wiarygodne. Dzięki tym danym 

będziemy mieli świadomość, ile takich gospodarstw dokładnie jest, o jakiej ilości tutaj też 

wywozu mówimy, żeby też tutaj do tego dopasować w przyszłości różnego rodzaju projekty i 

ewentualnie skorzystać z naborów, które będą się przecież pojawiały, więc nie malujmy tego 

diabła tak strasznie tutaj. Pragnę uspokoić z tego miejsca i Pana Radnego i mieszkańców, że, że 

ma to na celu jednak uporządkowanie całego tego procesu, o którym mówiłem, dziękuję 

bardzo.” 

Radny Władysław Długosz: „Panie Szanowni, Panowie Przewodniczący, Szanowny Panie Wójcie, 

Szanowni Radni, Szanowni Goście. Tutaj chciałem dodać do tej sprawy, że to nie będzie taka 

łatwa sprawa, ponieważ rozumiem, że zatem są pieniądze. Natomiast jeżeli władze centralne tak 

to zrozumiałem, narzucają tutaj jakby no jakby zestawień, chodził o budowę szamb i o 

wywiezienie z tych szamb nieczystości. No to po prostu kryje się za tym no wielkie, wielkie 

pieniądze. Natomiast mnie się wydaje, jeżeli nasze państwo dba o czystość to powinno przede 

wszystkim dołożyć do, po prostu pieniądze, żeby zbudować kanalizację i wtedy byłby problem 

po prostu z głowy, bo wszyscy by byli traktowani i jednakowo. Natomiast tutaj to jest tak, jakby 

no trochę narzucana po prostu dyktatura, że Panowie szanowni, mieszkańcy, musicie tutaj płacić 

haracz i to niemały, bo ja to co wiem, to przynajmniej 300 zł za jeden wywóz, to zależy jako firma 

i tak dalej i to jest bardzo skomplikowana sprawa. Ludzie mają bardzo wielką tu obawę w tej 

sprawie i no i po prostu. I nie wiem, no bo te pieniądze nie będą wpływać do gminy ino do firm, 

które wywożą ten, te nieczystości także. Tutaj się nie bardzo godzę z tym, żeby po prostu na, na, 

na Urząd Gminy po prostu kierować,  po prostu takie sprawy, a po prostu za tym nie idą żadne 

pieniądze, żeby zbudować kanalizację a kanalizacja wiadomo kosztuje wielkie miliony złotych. 

No i chyba się wszyscy z tym zgodzimy, A kiedy już jestem przy głosie, Panie przewodniczący, nie 

wiem, czy mi Pan udziela głosu, to mam po prostu, mam po prostu jedną do Pana Wójta sprawę. 

Jedną sprawę, a w trzech aspektach, ponieważ nie wiem, czy Pan Wójt wie o tym, bo na pewno 

wie, że jest rozpoczęta budowa remizy w Dolnym Dzianiszu, ale po prostu to, co mi tutaj no 

mieszkający tutaj donieśli i byłem tam osobiście, no to po prostu jest sprawa nie bardzo czysta i 

jasna, a głównie mi chodzi o Inspektora Nadzoru. Co on robi, gdzie on się znajduje? Bo on, on w 

imieniu Wójta odpowiada za całą budowę. Po pierwsze, roboty są bardzo po prostu opieszale 

prowadzone, bez, bez żadnego nadzoru bhp i tak dalej. To twierdzą najbliższe, tam  najbliżsi 



sąsiedzi. I efekt jest taki, że drzewa, cały budynek, czyli płazy, drewno, co dziadowie tam 

postawili, wszystko wywiezione zostało do żyda, nie ma ani śladu. Nie wiem, czy Pan wie o tym 

Pan Wójt czy nie. Druga sprawa, byliśmy tam jako skład Rady. Przy i był tam wykonawca, 

inspektor nadzoru. ja, ja mówię osobiście, że tu jest jesion, którego trzeba ściąć, zanim nie 

powstanie budowa i będą z tego jeszcze porządne rzeczy, na, do tej, do, do tego budynku, bo 

przecież miał ze 2 kubiki. No to wartość tego jesiona jakby go pociął, to 3 tys. zł, mieliby stoły, 

stołki, krzesła czy coś i nie ma nic, przyszła firma, ścięła, nawet gałązek nie ma, wszystko znikło 

z horyzontu. Trzecia sprawa, wieża miała zostać nie ruszoną, bo to jest zabytek i ta wieża 

proponowałem, żeby ją na czas budowy dźwigiem przenieść w inne miejsce, bo wiadomo, że 

fundament trzeba zrobić odpowiednie i tak dalej. To nie jest takie proste, żeby u nas stała i 

potem robić tam fundamenty i tak dalej, tak dalej. Ja dam na swoim przykładzie, kiedy systemem 

gospodarczym my robili i społecznym dzwonnicę. Kiedy Pani Agnieszka Grzegorczyk się 

dowiedziała, że dzwonnice się wywróciła, byłem ogromnie tutaj straszony, że pójdę do 

więzienia. Natomiast dzwonnica została odbudowana, no i które elementy się da nadawały stare 

to my ich tam włożyli, no i dzwonnica stoi jako unikatowy zabytek w Dzianiszu. Natomiast wieża, 

wieża bez nadzoru się wywróciła samoczynnie na drogę główną i na szczęście, to dał Bóg, chyba 

z Matką Najświętszą, że nie jechały samochody, że nie doszło do katastrofy, że po godzinie zabiło. 

Tam został uszkodzony inny motocykl, jedno auto, troszeczkę i tak dalej. Także Panie Wójcie, 

jeżeli dzwoniłem do inspektora, ale nie odbierał telefonu, nie wiem czy dobry, czy nie. Tak trzeba 

by z nimi zrobić pierestrojke tam i żeby po prostu sobie zdawali sprawę, co oni wyrabiają tam na 

tych budowach, bo, bo inspektor nadzoru jest najważniejszą osobą i kierownik budowy. Wójt 

nie jest od tego, żeby tam był codziennie, żeby nadzorował każdą inwestycję, bo to by był horror. 

Nie trzeba byłoby nic więcej, no coby Wójt jeździł, ale w biurze nikogo nie będzie. Także, ja nie 

piję do Wójta, absolutnie ino po prostu mamy takich ludzi wybranych publicznie, że nie 

odpowiadają za to, za co się im płaci. I w tej chwili mam wielki apel, Panie Wójcie, żeby 

przypatrzyć się w wykonaniu w tej chwili tej budowy drogi, czy jest te 60 cm wybierane? Bo ja 

jak pojadę, to mnie tam nie będą słuchać, na przykład nie. Czy ta podbudowała ma faktycznie 

rację bytu, czy nie i tak dalej i, i po prostu jeżeli nie, to zrobić z nimi porządek i tak dalej no. Mnie 

się wydaje, że do takich rzeczy nie powinno dojść, drzewo moim zdaniem jako no po prostu 

człowiek, który różne rzeczy przeszłem, żeby można było zeskładować choćby na opał, na 

parking przy kościele, którym budowałem, można było zeskładować, nawet porżnąć w metry i 

byłby ktoś kupił, jako opał, dziś metr opału  kosztuje 100 zł, a nawet więcej. No. jesion tak samo 

no i po prostu nie wiem jakim sposobem to, w ten sposób wykonawca to po prostu dokonał 

takiego czymu i to bym chciał Panie Wójcie, żeby wyjaśnić tą sprawę i, i niech Pan by się Pan 

zajął po prostu takim takim dramatem, który nie powinien mieć miejsca. Mówię tu w imieniu 

mieszkańców, nie tak, że ja tu sobie tam, ok po prostu robię z własnej woli i tak dalej i tak dalej. 

No i no i mi się wydaje, że chyba każdy uzna rację, że tak powinno być, że, taki materiał 

należałoby wykorzystać i niechby został sprzedany, a strażacy by mieli coś z tego, no bo przecież 

oni pracują społecznie. Prawda? I przychodzi zabranie leśne, no to wniosek, 200 tys. zł trzeba 

OSP Straży Dolnej. Jak dostanie Straż Dolna na zakup auta, Straż Górna przychodzi, drugie 

zebranie, 200 tys. zł na zakup auta górnej straży i tak dalej. No i proszę Państwa, no pieniądze 

nie lecą z nieba, jak dzisiejszy deszcz albo przez noc, bo na pieniądze trzeba pracować i i po 

prostu pieniądze po prostu są rzeczą, którą po prostu no trzeba skądś znaleźć. Także Panie 

Wójcie, niechby Pan po prostu zrobił porządek z tymi intruzami, co doprowadzają do takich 



czynów, a potem Pan musi tu słuchać ją. Ja wiem, że to nie jest przyjemna sprawa, ale niech Pan 

mnie zrozumie, że tak powinno, nie powinno być. Bardzo dziękuję za uwagę. Panowie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, jeszcze wrócę w odpowiedzi tutaj, na, na głos 

pana Władysława w kwestii ewidencji zbiorników bezodpływowych i przydomowych 

oczyszczalni ścieków. Myślę, że finalnie, kiedy ten cały proces się zakończy, naprawdę będziemy 

tutaj spali spokojniej z punktu widzenia różnego rodzaju zagrożenia epidemiologicznego i 

będziemy mieli takie dane, które są nam niezbędne do przeprowadzenia w przyszłości całego 

procesu związanego, czy to z budową przydomowych oczyszczalni ścieków, czy innych działań, 

których, na których nam bardzo zależy, więc tutaj bardzo proszę, żebyście też z punktu widzenia 

zmiany ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach tak na te rozwiązania patrzyli. 

Przechodzę teraz do budowy OSP Dzianisz Dolny, bo tak jak Pan Władysław zaznaczył, ten cały 

proces, który tam się odbywa, nie jest procesem łatwym i to wynika z różnych czynników, nie 

tylko czynników ludzkich, czyli bezpośrednio sąsiedzkich. Bo jak wiecie po drodze i w trakcie 

samego postępowania pozwolenia na budowę, jak i w dalszych krokach różnego rodzaju 

zastrzeżenia i i pisma były składane. Nie wszyscy trzymają kciuki za te inwestycje. Drugi aspekt 

o którym, którym, który trzeba zauważyć i o czym trzeba powiedzieć, dotyczy samej wielkości 

działki. To, że działka jest z każdej strony zabudowana, że metrażowo nie jest duża, powoduje, 

że cały proces inwestycyjny jest utrudniony. Przykład chociażby z wczoraj, przedwczoraj, teraz, 

w tej chwili jest kruszony beton z, tutaj z przyziemia tego starego i też wykonawca na przykład 

zakładał, że będzie to możliwe dużą koparą, poprzez założenie młody udarowego. Niestety duża 

kopara nie ma na tyle możliwości obrotu, żeby na tej działce po prostu dokonywać bezpiecznie 

tych tych działań, musi się pojawić mniejsza koparka. To z kolei wydłuża ten cały proces i tych 

problemów po drodze naprawdę jest sporo. Ja tu absolutnie nie chcę nikogo bronić, tylko chcę, 

żeby Państwo to też brali pod uwagę. Co do inspektora nadzoru, zostanie on przeze mnie 

poproszony Panie Władysławie o wysłanie tutaj no monitoringu swoich działań, jeżeli idzie o tą 

inwestycje w, w ostatnich tygodniach, tak, żeby też Pan miał świadomość tego, co zostało przez 

niego zrobione w ramach nadzoru nad tą inwestycją. Co do samego drewna i jakby materiału z 

rozbiórki. Tak jak przy każdej inwestycji, tak i przy budowie OSP Dzianisz Dolny, jest on 

traktowany jako odpad budowlany, tak i Panie Władysławie, jak odbywało się spotkanie chyba 

14 lipca, wtedy, kiedy spotkaliśmy się tam wszyscy razem z wykonawcą, z inspektorem nadzoru, 

była mowa o tym, jeżeli ktoś jest zainteresowany tym odpadem, starym drewnem, które przy 

całej sympatii szacunku ciężko wykorzystać, no konstrukcyjnie  do nowej inwestycji, była prośba, 

zgłosić się do Pana wykonania, do wykonawcy, odebrać sobie ten materiał. Z tego co wiem, nikt 

się bezpośrednio ze strażaków czy innych osób nie zgłosił, tego materiału nie chciał, też ciężko 

Panie Władysławie przy tego rodzaju uwarunkowaniach które są, działka jest mała, nie ma tego 

materiału trzymać, trzeba go przewozić na działkę sąsiednią. Wiecie o tym dobrze, jest tam 

sklep, jest tam swego rodzaju centrum, więc ciężko, żeby to wszystko gdzieś tam było trzymane. 

Wykonawca musi jednak w miarę szybko postępować. Mamy różnego rodzaju zarzuty do tego, 

w jakim tempie to się toczy, ale tak jak powiedziałem, na to wpływają różnego rodzaju czynniki, 

więc jeżeli idzie o kwestię odpadu, no  nie będę tutaj dyskutował, bo zarówno tutaj Państwo, 

Radni,  strażacy, jeżeli byłaby taka tutaj chęć, no tylko pytanie za chwilę, po co i dla kogo, za 

chwilę byłby zarzut, że któryś ze strażaków sobie przygarnął jakąś część odpadu dla siebie, nie, 

nie wyrównując się odpowiednio za to materialnie, więc dla czystości sprawy, w postępowaniu 

przetargowym, w każdym tego rodzaju odpadem dysponuje wykonawca. Jeżeli idzie o wieżę, 



nikt nie zakładał, że ona słuchajcie tutaj ulegnie wywróceniu, tutaj nikomu na tym nie zależało, 

bo tak jak Pan Władysław mówi, wieża ma być, miała zostać, ma być odbudowana i odtworzona 

i tak będzie, tym niemniej po rozebraniu części zasadniczej budynku okazało się, że ona była i 

przylegała do, do dachu tego budynku i nie była tutaj samodzielną konstrukcją. I tak jak Pan 

Władysław zauważył, doszło do tego, że, że ta wieża się wywróciła w sposób, który też bardzo 

no tutaj kwestionuje, nie powinno się tak wydarzyć, bo, bo również do mnie różnego rodzaju 

sygnały docierały. Ale to tylko wynikało z tego względu, że po prostu, tutaj Panowie, którzy 

prowadzili ten proces, tego się nie spodziewali. Ale w sytuacji, kiedy już widzieli, to dokonywali 

odpowiedniego zabezpieczenia. My potem, po tym fakcie spotkaliśmy się wspólnie z 

projektantem i konserwatorem zabytków. Wieża zostanie odbudowana, wszystkie materiały, 

które, które są materiałami zdrowymi, które można wykorzystać, tak jak Pan Panie Władysławie 

powiedział, bo to był ten sam przypadek, który Pan opisał, kiedy Pan mówił o dzwonnicy, te 

materiały, które uda się wykorzystać, które są zdrowe, które z punktu widzenia konstrukcyjnego 

można wykorzystać, zostaną wykorzystane i wieża zostanie odbudowana z jak największą ilością 

ich wykorzystania, tak, tutaj też Państwa zapewniał, bo ja wiem, że na, że takie też było 

zobowiązanie i takie są ustalenia z konserwatorem zabytków z Nowego Targu. Co do 

korytowania na drodze Dworskiej, bo ten, Pan też tutaj. 

Proszę? A jeszcze jesion, o właśnie kwestia, kwestia drzewa i kwestia wycinki. Wtedy 14 lipca też 

ustaliliśmy wspólnie, biorąc pod uwagę sam proces inwestycyjny, biorąc pod uwagę zagrożenie 

dla bezpieczeństwa ruchu drogowego jako, jako to drzewo stwarzały, jako ten jesion mógł 

stwarzać, biorąc pod uwagę statykę tego drzewa, czyli kwestia no wywrócenia się, czy, czy tutaj 

kwestia odporności na złamanie, bo Państwo nie wiedzą, ale to, to drzewo po prostu się 

rozdwaja i, i te gałęzie wisiały bezpośrednio nad drogą główną i tak naprawdę przy, przy 

większych wiatrach mogło dojść do, do zagrożenia zdrowia przechodzących tam osób. 

Uznaliśmy, że tutaj biorąc pod uwagę te wszystkie kwestie, to drzewo musi być, zostać ścięte i, i 

tutaj pojawia się pytanie, nawet jeżeli Panie Władysławie, zakładamy, że, że tutaj to drzewo 

mogło być wykorzystane, na wszystko trzeba mieć pomysł i tutaj też, biorąc pod uwagę zakres 

podpisanej umowy, która dotyczy kompleksowego postawienia budynku, jego wyposażenia, 

uznaliśmy też wspólnie i, i taka decyzja została podjęta, że tak jak na podstawie innych tego 

rodzaju sytuacji, które mają miejsce w gminie, firma, która, która otrzymała zlecenie na wycinkę 

tego drzewa, zagospodaruje to drewno do jednej gałązki, tak jak Pan powiedział, że wszystko 

zostało posprzątane, bo też biorąc pod uwagę cały proces, za chwilę przewiezienia tego drzewa, 

wysuszenia go i posiadania pomysłu na, na to drewno. Tak, bo za chwilę to wszystko musi czemuś 

służyć. Też okazało się, że finalnie jednak lepszym rozwiązaniem będzie uzyskanie niższej kwoty 

zlecenia za wycinkę tego drzewa i tym samym firma, która to, to, to, tego działania dokonała, 

zagospodarowała to drewno w sposób sobie właściwy i tak też od kilku lat co do zasady czynimy, 

nie robimy tutaj wyjątków. Wydaje mi się to słuchajcie rozwiązanie zdrowe. Pamiętam tego 

rodzaju sytuacje na początku mojej kadencji, kiedy okazało się, że, że drzewo zostało zostawione, 

miało być zagospodarowane przez gminę, a tak naprawdę z tego zrobił się tylko problem, bo 

drzewo w tym miejscu, gdzie zostało ścięte, przez ostatnie lata wtedy tak naprawdę gniło i trzeba 

było szukać pomysłu, jak to wszystko zagospodarować i co to z tym zrobić. A z punktu widzenia 

przepisów ustawy o samorządzie gminnym i innych przepisów pochodnych, nie zawsze jest to 

proste i możliwe, więc tutaj też staramy się, żeby ten proces inwestycyjny sobie nie utrudniać, 



żeby on przebiegał sprawnie i dlatego też, między innymi w ramach decyzji o wycince tego 

przedmiotowego drzewa została podjęta taka, a nie inna decyzja. I ostatnia kwestia, którą Pan 

Władysław podniósł, czyli kwestia korytowania drogi Dworskiej, bo ten, to działanie rozpoczęło 

się wczoraj. Chciałem Państwa uspokoić, że jest korytowanie na 60 cm, co, co uwierzcie mi, nie 

zawsze i nie wszędzie ma miejsce i tutaj inspektor nadzoru, Panie Władysławie, Pan Michał Trud 

wczoraj, kiedy rozpoczynał się ten proces, był obecny. Ja tam też jestem codziennie, miałem 

wysłane zdjęcia, jest dorobiona dokumentacja fotograficzna, ale oczywiście tak jak Pan 

powiedział, Panie Władysławie, jako Radni, oczywiście w ramach też swoich tutaj możliwości, 

możecie ten proces obserwować. Na dzisiaj nie mam żadnych powodów do niepokoju, jeżeli 

idzie o tutaj i głębokość korytowania na remoncie tej przedmiotowej drogi. Dziękuję bardzo.” 

 

Radny Władysław Długosz: „Panie Przewodniczący, Szanowny Panie Wójcie, ja byłem od 

początku zwolennikiem, żeby wieżę stamtąd usunąć na czas budowy, bo po prostu z logiki 

wynika, że ta wieża, po prostu nie może stać na takim fundamencie marnym, jakim tam ona 

miała na pewno, no to ty i tak, i tak trzeba było ją usunąć, ale nie tym, nie tym sposobem, bo, 

bo po prostu można było wziąć dźwig i przesunąć ją w całości i po prostu byłby to bezpieczny, 

bezpieczny zabieg. Natomiast Panu Bogu, że się tak skończyło, natomiast jeśli chodzi o drzewu 

ja Wam sam proponowałem, żeby go ściąć wtedy, jak my tam byli, mam uprawnienia do tego, 

do tego fachu. I byłbym go śćiął  i byśmy go przetarli i tak dalej, ale jak tak się stało, to 

przynajmniej przyjmuję to do wiadomości sendo sprawy, bo Bronia Kukulak też zarzucała mimu, 

bo przecież mówię, weźcie powinni się też byli interesować i tym drzewem, żeby se po prostu 

go  zagospodarować, a potem byście mieli parę złotych, nie?  Jak się stało, tak się stało i w tej 

chwili wszyscy wiemy, że to jest już sprawa nie do odwrócenia i dziękuję Panie Wójcie za uwagę 

i i niech Pan po prostu tych inspektorów nadzoru trzymie w ryzach, bo od nich zależy fachowe 

wykonanie inwestycji, nie tylko tej ale wszystkich inwestycji, bo po prostu oni za tą odpowiadają 

i kierownik budowy, ale najwięcej ma inspektor. To jest po prostu kompetencja Wójta i, i tak 

dalej. Jeżeli się coś stanie tak jak z Ośrodkiem Zdrowia, że został utopiony 1 metr 40 do ziemi, to 

jest sytuacja nieodwracalna, choćby kto poszedł nawet i  do kryminału, bo go nie dźwignie, także 

trzeba patrzeć. Każda uwaga nie powinna być tu jako krytyka ino jako uwaga, żeby nie doszło do 

jakiś podziwnych sytuacji, takich, że jest za późno i jo w tym sposób to interpretuje i także bardzo 

mnie proszę zrozumieć, że wypowiadam się w dobrej wierze, a Wójt nie jest po to, żeby był alfą 

i omegą, bo po prostu on bierze odpowiedzialność, za cały urząd i za pracowników i tak dalej i 

tak dalej. Dziękuję za uwagę. Dziękuję Panie Władysławie.” 

Mieszkanka MJS: „Dzień dobry, Szanowny Wójcie, Szanowny, Szanowny Panie Przewodniczący, 

Szanowni Radni, celem mojego przybycia na dzisiejszą Sesję posiedzenia Rady Gminy Kościelisko 

jest poruszenie kwestii przeznaczenia zmiany na miejscowy Plan zagospodarowania 

przestrzennego z terenów otwarte na tereny mieszkaniowe. To jest na obszarze Dzianisza, akurat 

Rąbanisko, obejmuje obszar również inne, jak Gminę Kościelisko. Otóż niepokojący jest brak 

odpowiednich decyzji, odpowiednich uchwał dotyczących gminy i mieszkańców. Powoduje to, 

że Rada, jakby lekceważyła swoich mieszkańców, zaraz tu przedstawię swoją sytuację. Mam na 

uwadze składane przeze mnie pisma do Wójta, jak i do Rady Gminy. I już, bo to już bardzo długo 

trwa, od lat 2013 jeszcze jak Wójtem był pan Pitoń, 2018, 20, 22, obecnie 23, kiedy to były 



składane pisma i składane wnioski o miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. Czy w 

ogóle one były kiedykolwiek poruszane na sesjach czy były udostępnione do wglądu? Czy czy 

byli radni zapoznali z moimi wnioskami, pismami? Może odniosę się tutaj do, do pisma, gdzie 

miałam odpowiedzi w 2000 roku i 2022, gdzie, gdzie podano, że Rada Gminy Kościelisku w dniu 

3 marca 2016 podjęła uchwałę XV/126/16 w sprawie aktualności studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz planów zagospodarowania przestrzennego 

w Gminie Kościelisko, gdzie stwierdzono, że iż rzeczywiście na niedostosowanie współczesnych 

standardów planistycznych powinny być zawarte wnioski, które właśnie między innymi 

znajdowały się tam moje wnioski i powinno zostać zmienione. Do tego owego czasu, no nic, w 

tej sprawie się nie ruszyło. Właśnie i obejmowały właśnie te moje działki i w takim bym 

chciałabym, żeby, no nie Państwo tam sprawdzili, sprawdzili tę, tą uchwałę, bo ona dawała mi 

jakby brak, dawała mi możliwość zmiany tego miejscowego planu zagospodarowania, a brak jej 

powoduje to, że nie mogę to, że nie mogę przekazać pod zabudowę działki moim dzieciom, a 

także wiąże się to ściśle ze mną i przekształceniem tych działek. Mam takie teraz tutaj jeszcze, 

mając na uwadze własne działki, wiadomo, że nie tylko moje działki, bo tak samo to Państwa 

działki i tak samo to Państwa by też mogło dotyczyć, że gmina jakby nic nie robi w tym w sprawie, 

w tym kierunku. Dlaczego do tej pory nic nie zostało zrobione przez tyle lat, bo to już, jest już 

szmat czasu i proszę zatem Szanownego Wójta, Radnych o zainteresowanie się ponownie 

problemem z jakim borykają się mieszkańcy, bo nie dają żadnej szansy na rozbudowę i realizację 

własnych mieszkań dla młodych ludzi. I nie mówię tu już jakby właśnie swoim imieniu, ale 

właśnie w ogóle. No nie ma żadnego takiego startu, jakby nie mieli mieszkańcy startu, na własne 

życie, na własne zagospodarowania. I tu króciutko tylko podsumowuje. No nie, gdzie jest ta 

uchwała, która ta dawała to możliwość tej zmiany, jakie były podejmowane działania w tej 

sprawie od tylu lat? I chciałabym, aby pisemnie udzielono mi konkretnej odpowiedzi, od kiedy 

będzie zrealizowana zmiana miejscowego planu zagospodarowania. Co zrobicie w konkretnie w 

tej spranie, w tej sprawie? I tutaj już na koniec, tylko że dla dobra gminy naszych dzieci powinno 

być to zmienione, zrealizowane, bo przecież nie tylko chodzi o moje, ale również o Państwa, o 

Państwa dzieci, o to, aby się rozwijały, bo to jest właśnie przyszłość, aby miały szansę na własne 

życie. Przecież no nie płacimy też tak samo podatki od tego, jakby no nie wybieramy, głosujemy 

na Państwa i od no, i też od czegoś coś po prostu wymagamy. No i chyba tylko tyle. Żeby po 

prostu, żebyście spojrzeli to z każdego osobiście, z perspektywy sprawy, dziękuję.” 

Wójt Gminy: „Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, myślę, że ten temat 

tutaj Państwu Radnym temat, z którym przychodzi Pani Maria, jest znany, bo on pojawiał się w 

toku dyskusji, jaka toczy się nad projektami czy to studiów czy projektów miejscowych planów 

dla naszych sołectw na przestrzeni ostatnich lat, bo do tego będę się w pierwszej kolejności 

odnosił. No i dzisiaj sytuacja wygląda tak, że ta ów odpowiedź, na którą Pani się powołuje, 

wynikała z tych dyskusji, które jak pamiętacie szeroko prowadziliśmy i braliśmy też możliwości w 

zakresie opracowania zmian miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla 

poszczególnych naszych sołectw. I tutaj jednym z wyznaczników, i tutaj informowałem o tym w 

trakcie naszego spotkania, tego czy, czy tego rodzaju zmiana dla danego sołectwa będzie 

procedowana jest modernizacja ewidencji gruntów i i budynków i ta modernizacja została 

wykonana, zakończona dla Sołectwa Kościelisko i w tej chwili ma miejsce proces związany z 

opracowywaniem projektu zmiany miejscowego planu dla tego sołectwa i modernizacja 



ewidencji też nastąpiła dla Sołectwa Witów, którą chcemy w przyszłości wykorzystać, zgodnie z 

tymi ustaleniami. Dla Sołectwa Dzianisz ta modernizacja nie jest zakończona w takim zakresie, 

który by nas satysfakcjonował i, i tutaj to trzeba brać pod uwagę z punktu widzenia 

ewentualnych kosztów, które, który taki proces by generował. Nie jest tak, że tutaj jak siedzimy, 

lekceważymy mieszkańców, bo zdajemy sobie z tego sprawę, że w różnych miejscach, dla 

różnych terenów to jest być albo nie być z punktu widzenia budowy budynku mieszkalnego, 

pozostania tutaj na, w danym sołectwie, więc my tutaj tę świadomość mamy, tylko też musimy 

na wszystko spoglądać odpowiedzialnie, broniąc pod uwagę też nasze możliwości od strony 

finansowej, ale też czysto kadrowej. Dyskusja co do zmian tutaj w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego, co do studiów w najbliższym czasie czeka nas szeroka. 

Wiem, że tutaj Pan Przewodniczący wspólnie z Panią Kierownik mieli ustalić posiedzenie Komisji 

Planu, bo, bo z jednej strony będziemy dyskutować o tym, co przed nami w najbliższych 

tygodniach, czyli o zmianie studium uwarunkowań zagospodarowania przestrzennego dla całej 

naszej gminy i tych zmian obszarowych. Ale z drugiej  strony też będę chciał z Państwem 

przedyskutować kwestię miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla Kościeliska, 

bo chciałbym w tej kadencji ten plan uchwalić. Przy okazji mamy do omówienia zmiany w 

zakresie ustawy o planowanie przestrzennego, które weszły w życie, są one zmianami 

obszernymi i też powodującymi duże, dużo korekt, które też musimy wziąć pod uwagę i biorąc 

pod uwagę to wszystko, o czym powiedziałem wcześniej, zastanowić się, jak będziemy ten cały 

proces realizować, ale myślę, że bez modernizacji ewidencji gruntów i budynków jeżeli idzie o 

Sołectwo Dzianisz, będzie nam ciężko ten proces rozpocząć w takiej skali, o jakiej chodzi 

mieszkańcom i na której zależy nam wszystkim. Ja oczywiście zabiegam o to, żeby te środki na 

Sołectwo Dzianisz się pojawiły większe, żeby taka modernizacja mogła dojść do skutku. Ale 

wiecie, że to zależy od środków zewnętrznych, od tego dofinansowania, na które oczekujemy, 

bo ten cały proces jest przeprowadzany przez Starostwo Powiatowe na zlecenie głównego 

geodety kraju i musimy jakby zaczekać na kolej dla Sołectwa Dzianisz, ale te rozmowy, które 

przecież prowadzimy już niejednokrotnie to tylko pokazują, że bardzo na na tym procesie zależy. 

Ja też nie chciałbym z punktu widzenia całego procesu związanego z opracowywaniem 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, nie chciałbym, żeby dochodziło do 

sytuacji, kiedy jeden plan no tutaj nachodzi się na inny plan. Chodzi mi o to, że, że chciałbym, 

żeby była to sytuacja, w której jest inwestycja. Inwestycja jest opracowany projekt dla jednego 

sołectwa. Kończymy ten projekt i wtedy rozpoczynamy projekt miejscowego planu dla sołectwa 

kolejnego, żeby to wszystko z punktu widzenia też takich zasobów, naszych możliwości 

kadrowych miało ręce i nogi, więc jeżeli tutaj, jeżeli o to pismo, to bardzo proszę, żeby go złożyć. 

My pewnie na najbliższym posiedzeniu Komisji będziemy się tą kwestią zajmowali. Mamy do 

omówienia zmiany też punktowe dla Sołectwa Dzianisz w takich miejscach, o których była 

dyskusja kilka miesięcy temu przy samej drodze głównej, więc wtedy pismo Pani Marii też będzie 

przez nas omówione i odpowiedź będzie udzielona. Odpowiedź odnosząca się do tych realiów, 

w których, w których żyjemy. To, że to wszystko trwa, no mnie też martwi. Ja też chciałbym, żeby 

ten proces przebiegał sprawniej, ale sami widzicie chociażby przy okazji miejscowego planu dla 

Kościeliska, jak jest to proces złożony i trudny. Po drodze nie będę tutaj się usprawiedliwiał. 

Dodatkowo była pandemia. I te wszystkie inne historie, które się wydarzyły i tylko one powodują, 

że w całym tym procesie dochodzi do różnego rodzaju opóźnień. Tym niemniej to się wszystko 

toczy i od woli Państwa w najbliższych miesiącach będzie zależało, czy będziemy mogli nadać 



temu też kolejny krok z punktu widzenia kolejnych sołectw, więc reasumując, bardzo proszę o 

złożenie stosownego pisma i my na tym, no pismem będziemy się pochylali na najbliższym 

posiedzeniu Komisji Planu, bo mamy ogólnie o czym dyskutować. Dziękuję”.  

Prowadzący Artur Bukowski: „Resztę będziemy mieli, czy odpowiedź na Pani pismo będzie po 

Komisji Planu. Ewentualnie też zapraszamy na Komisję Planu, która jak będzie zwołana, no to 

informacja będzie, będzie publiczna. Natomiast jeżeli by Pani chciała, żeby została 

poinformowana osobiście, to prosiłbym przez Biuro Rady poinformować, w jaki sposób mamy 

Panią osobiście poinformować. Dziękuję pięknie.”  

Radny Władysław Długosz: „Szanowny Panie Wójcie, Szanowni tutaj Radni i Goście, po prostu 

plan zagospodarowania jest bardzo ważną, po prostu sprawą. Dobrze Pan Wójt tutaj zauważył, 

że po prostu należy tu Kościelisko  wreszcie skończyć i daj Boże, żeby w tej kadencji się to udało 

zakończyć, bo to jest po prostu wielki maraton. No, natomiast Dzianisz, pozostaje według planu 

Dzianisz miał być zrobiony od 20, od 20 roku, 24, ale na, na, na początku było, że że  po prostu 

będziemy robić w2000, 2020, ale potem wymyślono, że będą po prostu, że mapy są drogie i że 

będzie aktualizacja mapy i to będzie tańszy, a więc związku z tym pieniędzy na mapę nie ma, na 

ten modyfikację i my czekamy jako Radni, Wójt czeka, pracownicy i mieszkańcy czekają jako 

właściciele gruntu i to w tej chwili jest to denerwujące dla zainteresowanych. Chodzi o 

przekształcenie terenu zielonego na budowlany, ponieważ myślą, że to jest wszystko od nas 

zależy i od Wójta  od Radnych i tak dalej i tak dalej. Na pewno, że jeżeli będzie wniosek, to Radni 

to przegłosują i no i no po prostu, że to kosztuje znowu dużą masę pieniędzy. A prowadzimy 

inwestycje różnego typu, i na wszystko pieniędzy nie starcza. Natomiast jeżeli tak dalej pójdzie, 

bo pieniądze nie napływają w tym, tym temacie do powiatu, ani do Gminy Kościelisko  

bezpośrednio, więc musimy tu wspólnie i w porozumieniu z Wójtem i z Radą podjąć kroki, albo 

punktowe zrobić zmiany w jakimś zakresie, albo po prostu zrobić, choć pół Dzianisza, tak jak 

było na początku w 90 latach a  drugą połowę później. Drugą na drugą turę i tak dalej i tak dalej, 

bo ten plan, który był realizowany już po prostu został zagospodarowany. A ludzie no tu są dwie 

grupy ludzi, są tacy, którzy chcą na własnym gruncie wybudować swój domek, bo założyli rodzinę 

i mają do tego pełne prawo, ale są i kombinatorzy, którzy chcą działkę przekształcić i wziąć w 

miliony i, i po prostu sprzedać. A no chodzą takie gady różne co im nawet dzwony kościelne 

przeszkadzają i tak dalej i tak dalej. To jest plaga egipska, a plag było 12. I ale my temu nie 

poradzimy, ani urząd, ani radni, nikt, a w związku z tym jest trudny temat i tutaj przedmówczyni 

Marysia. No oczekuje, żeby z jej przekształcić działkę. Ale takich. Pani Maryś, takich Pani, Panią 

Maryś jest więcej i nie tylko, no i po prostu, którzy oczekują na taki moment, żeby mogli legalnie 

sobie postawić domek i mieszkać bezpiecznie w swoim niewielkim czy większym czy mniejszym 

domku. Także musimy rozważyć ten temat. Mimo że tu jest problem bardzo złożony i bardzo 

ciężki. No i no i tak to jest tak to jest, że doszliśmy do tego momentu, że ani nie ma planu, nie 

ma po prostu modernizacji map, ani też nie ma widoków, żeby on te pieniądze były. I w tej chwili 

jesteśmy tak, jakby w szachu, że coś musimy z tym fantem zrobić, bo ludzie nas tu obligują. No 

i chyba każdy z nas to rozumie bezpośrednio. Tyle chciałem powiedzieć, bo cóż więcej można 

tutaj zrobić w tak trudnym temacie. Dziękuję za uwagę.” 

 



Janusz Czernik: „Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni zebrani, Pani Mario. No 

myślę, że tutaj przedmówcy Pan Wójt, Pan Władysław dużo powiedzieli na temat problem, w 

tematyce problemów związanych z planowaniem przestrzennym. Rzeczywiście budżet 

przeznaczony na te działania jest ograniczony i zgodnie z przyjętym harmonogramem prac 

planistycznych,  to już Pan Wójt powiedział, co prawda to powtarzam, w pierwszej kolejności 

całe, całe procedury miały objąć wszystkie obszary zgodnie z sołectwami, czyli tak jak idzie 

model, miała być planowana modernizacja ewidencji gruntów i budynków, czyli w pierwszej 

kolejności Kościelisko. Te prace trwają, w drugiej kolejności Witów, gdzie ta modernizacja została 

wykonana. Natomiast rok 24,czyli przyszły  rok był przewidziany, że ta modernizacja się pojawi 

w Dzianiszu i ten Dzianisz kompleksowo zostanie wykonany. Opracowanie planistyczne dla 

Dzianisza zostanie wykonane. Tej modernizacji nie ma, tak jak Pan Wójt nie było informacji co 

do tego, jakie są perspektywy na tą modernizację ewidencji gruntów i budynków w 

miejscowości Dzianisz. W związku z tym pozostaje kwestia zmian punktowych, takich jak Pani 

wniosek. Niemniej jednak tych wniosków złożonych jest no dużo można powiedzieć i pewnie nie 

jeden roczny budżet trzeba byłoby przeznaczyć, żeby wszystkie zmiany zrobić. No dlatego, że 

jeden roczny budżet na planowanie pozwalałby zrobić kilkanaście zmian dla całej miejscowości, 

dla całej Gminy Kościelisko. A patrząc na ilość tych wniosków, które wpływały do gminy, było 

jedynym rozsądnym rozwiązaniem było przejście do kompleksowych rozwiązań, które z punktu 

widzenia ekonomicznego były dużo tańsze. Gdzieś tam w jakichś próbach obliczenia, koszt 

wykonania kompleksowego opracowania można było liczyć, że jest 100 razy tańszy niż 

wykonywanie poszczególnych zmian punktowych, które "n" lat temu kosztowały około 12 tys. zł 

dla danej zmiany, ale to już są jakieś, informacja jest z przed kilkunastu lat, w związku z tym 

patrząc nie wiem, kiedy Pani składała ten wniosek, który on jest chronologicznie patrząc, bo 

jednak ta chronologia składania wniosków chyba byłaby najlepszym kluczem i pytanie dla 

Dzianisza, jeżeli tutaj Państwo Radni, no bo rzeczywiście problem jest przychodzi 24 rok, być 

może tej modernizacji nie będzie i pojawi się pytanie, jeżeli te zmiany w Dzianiszu mają być 

wykonywane punktowe, taka byłaby decyzja i wola Rady. Pytanie jakie przyjąć klucz? Jeżeli 

chronologiczny z punktu widzenia wpływania wniosków, pewnie ta droga oczekiwania będzie 

bardzo długa i mam nadzieję, że to co mówił Pan Wójt, że jednak nie dojdzie do tej sytuacji i że 

pojawi się perspektywa modernizacji dla ewidencji gruntów i budynków dla miejscowości 

Dzianisz i to pozwoli na kompleksowe opracowanie. Byłoby to najbardziej rozsądne i pewnie 

sprawiedliwe z punktu widzenia wyboru dokonywania tych zmian, dlatego, że nie da się tych 

zmian z punktu widzenia możliwości budżetowych dla Dzianisza wykonać 

w ciągu jednego roku, jest to praktycznie niemożliwe. Zobaczymy więc, będziemy dyskutować. 

Myślę, że to jest dyskusja na posiedzenie Komisji,   co z tym zrobić, jakie dalsze decyzje 

podejmować, mając na uwadze całą tą sytuację? Bardzo dziękuję.” 

 

18. Zakończenie obrad. Na tym o godz. 11.oo Przewodniczący Rady Artur Bukowski zamknął 

obrady XLIX Sesji Rady Gminy Kościelisko.  

Zwrócił się do radnych Małgorzaty Lasak i Stanisława Staszel o zapoznanie się z protokołem 

Sesji.                                                                                                   Protokołowała: Aniela Ustupska 

 



 

 


